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Slovo starosty
Vážení spoluobčané,

úvodní slovo aktuálního vydání Dober-
ských listů nemohu začít jinak, než ohléd-
nutím za událostí minulých dní spojených 
s velkou vodou a ničivými záplavami. Naše 
obec nebyla zasažena tak, jako jiné obce 
v  oblasti Jeseníků a  Beskyd. Díky moderní 
technice a  včasnému varování meteorolo-
gů jsme se mohli na velkou vodu připravit. 
Díky tomu se také mohly připravit všechny 
složky integrovaného záchranného systému 
a mohly rychle začít pomáhat všude, kde to 
bylo zapotřebí. Chtěl bych velmi poděkovat 
našim dobrovolným hasičům, kteří měli vý-
jezdy do postižených obcí a měst. Následně 
jsme společně zorganizovali sbírku materi-
ální pomoci, kterou jsme odváželi přímo po-
třebným do zasažených míst. Tento náročný 
okamžik nám připomněl, jak důležité je být 
připraven na nečekané situace a  jak cenné 
je mít kolem sebe lidi, kteří jsou ochotni 
pomoci. Jsem opravdu hrdý na to, že naše 
obec dokázala pomáhat ve chvílích, kdy to 
bylo nejvíc potřeba.

V pondělí 9. září 2024 proběhlo 9. jed-
nání Zastupitelstva obce Dobrá v  tomto 
volebním období. Nejdůležitějším bodem 
jednání bylo stanovení koeficientu pro vý-
počty výnosů daně z  nemovitých věcí od 
roku 2025. Pro občany se v  příštím roce 
nic zásadního nezmění, protože jsme po-
nechali místní koeficient ve výši 2. Zastu-
pitelé schválili navýšení u sazby z pozemků 
a zpevněných ploch pro podnikání, a někte-
rých dalších ploch, kde bude místní koefi-
cient ve výši 3. Zastupitelé dále neschválili 
záměr prodeje pozemku parc. č. 2405, k. ú. 

Dobrá. Naopak jsme schválili bezúplatné 
nabytí pozemku parc. č. 2340/2 a  2341/1, 
v k. ú. Dobrá (jedná se o komunikace). Byli 
jsme informováni o výsledku dražby pozem-
ku parc. č. 1348/13, který naše obec nezís-
kala, protože byl vydražen jiným účastní-
kem za cenu 176 tisíc korun, což je skoro 
dvojnásobek úředního odhadu. V závěrečné 
diskusi se občané nejvíce dotazovali na pro-
blematiku nových zpomalovacích retardérů 
v lese na cestě k mostu přes řeku Morávku, 
možností omezení hluku o sobotních odpo-
ledních hodinách, aktuální stav hlasování 
participativního rozpočtu nebo otázku rea-
lizace tréninkového fotbalového hřiště. 

Tradiční Výstava ovoce a  zeleniny pro-
běhla v sobotu a neděli 7. – 8. září ve spole-
čenském sále ZŠ Dobrá. Výstavu uspořádali 
naši zahrádkáři pod vedením pana Michala 
Tvrdého. Na výstavě se svými výpěstky a vý-
zdobou účastnily také děti z  naší základní 
a mateřské školy. Na zahájení výstavy přišel 
pan farář P. ThLic. Marek Kozák, který letoš-
ní úrodu požehnal. Moc děkuji všem, kteří 
tuto výstavu organizačně zajistili a připravili.

V následujících týdnech se díky aktivitě 
členů našich komisí koná několik kultur-
ních a sportovních akcí. Pokud máte zájem 
a chcete se zúčastnit, sledujte naše webové 
stránky www.dobra.cz a mobilní aplikaci. 

A  těsně před koncem roku v  neděli 
1. prosince se uskuteční tradiční Rozsvíce-
ní vánočního stromu, na které Vás již nyní 
srdečně zveme!

Ing. Jiří Carbol
starosta obce
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Dotační podpora plánovaných chodníku
Dne 25. 9. 2024 se uskutečnilo slav-

nostní předávaní dotací v  rámci projektu 
společnosti Hyundai s  názvem „Společ-
ně bezpečně“, v  rámci kterého se společ-
nost Hyundai rozhodla podpořit v  obcích 
v okolí jejího výrobního závodu bezpečnost 
v  dopravě. Byly podporovány nejrůznější 
aktivity a  projekty od nákupu reflexních 
prvků, přes podpory dopravních hřišť, až 
po projektové dokumentace. Právě posled-
ní možnost využila i naše obec a požádala 
společnost Hyundai o  podporu projektu, 
resp. projektové dokumentace na chodník 
vedoucí od čerpací stanice MOL směrem 
k  frýdeckému hřbitovu. Tento chodník se 
obec Dobrá snažila prosadit v rámci výstav-
by obchvatu Frýdku-Místku, ale bohužel se 
to nepodařilo, a  tak tento úkol zůstal naší 
obci, a proto jsme rádi, že se nám podaři-
lo získat alespoň nějakou podporu. Částku 
40 000 Kč, kterou jsme získali, využije-
me na vytvoření projektové studie tohoto 

chodníku. Celé dopoledne bylo věnováno 
tematicky bezpečnosti v  dopravě, a  mimo 
jiné obsahovalo besedu s instruktorem au-
toškoly, nebo městskou policí F-M. Tímto 
bych chtěl ještě jednou poděkovat společ-
nosti Hyundai za finanční podporu toho 
projektu.

Dalším projektem, na jehož přípravu 
se nám podařilo získat dotace, je příprava 
chodníku k budoucí okružní křižovatce. Na 
tento projekt se nám podařilo získat podpo-
ru z  rozpočtu Moravskoslezského kraje ve 
výši až 400 000 Kč. Tato částka bude vyu-
žita na projektovou dokumentaci pro spo-
lečné povolení této stavby. Touto stavbou by 
mělo dojít k propojení stávajících chodníku 
v  centru obce s  nově zamýšleným chodní-
kem v  rámci výstavby okružní křižovatky 
v  lokalitě nad kinem. Zde bych tedy chtěl 
také poděkovat Moravskoslezskému kraji 
za podporu formou dotace.

Jak čtete výše pracujeme i na 
mnoha přípravách projektu, což 
bohužel není vždy vidět tak jako 
následná stavba, ale bez těchto 
přípravných fází bychom ne-
mohli vybudovat žádnou stavbu. 
Proto bych chtěl poděkovat také 
zaměstnancům obecního úřadu, 
kteří se na těchto přípravách 
podílejí a řeší i s následnou reali-
zací, a to jmenovitě Ing. Tomáši 
Chýlkovi a  Markétě Řízkové, 
kteří se na získání zmiňovaných 
dotací podíleli velkou měrou.

Pavel Peterek
Místostarosta obce
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OHLÉDNUTÍ ZA VELKOU DOBERSKOU 2024
Poslední sobota v srpnu patřila našemu 

dni obce – Velké Doberské 2024. Letos jsme 
se sešli již po dvacáté.

Zahájení patřilo dětem z mateřské a zá-
kladní školy. Pod zkušeným vedením paní 
učitelek děti nacvičily poutavé vystoupení, 
mateřinka byla jako vždy kouzelná, rozto-
milá a  dojímající a  žáci základní školy vy-
stoupili s moderním pásmem tanců i mluve-
ného slova. Moderátorky byly letos mladič-
ké slečny ze 3. třídy a šlo jim to moc dobře. 
Velké díky patří jak paním učitelkám, které 
se dětem věnovaly a vystoupení s nimi při-
pravily, tak paní učitelce, která se postarala 
o texty pro moderátorky a dohlédla na hlad-
ký průběh začátku Velké Doberské. Poděko-
vání patří samozřejmě i  dětem samotným 
a jejich rodičům.                                                         

Následoval program klaunů. Klauni na 
volné noze a  Praisovi připravili odpoledne 
plné zábavy a  her pro děti. Balónky létaly 
všude kolem, děti si lámaly hlavu nad hla-
volamy, klauni je bavili vtipnými výstupy 
a všude kolem vládla milá, spokojená a hra-
vá atmosféra.

Pouťové atrakce byly umístěny v jednom 
z  rohů hřiště a  děti si mohly zaskotačit na 
skákacím hradu nebo se projet ve vláčku.

Letos nám dobroty pro děti a mládež na-
pekla naše místní pekárna, které moc děku-
jeme za široký sortiment, který byl v nabídce.

Na koních se děti vozily po komuni-
kaci podél hřiště. Měly možnost vidět svět 
z koňského hřbetu a o tom se povídá, že to je 
nejkrásnější pohled. Věřím, že si jej všichni 
užili.

Hlasování participativního  
rozpočtu 2025 ukončeno

V pondělí 30. 9. 2024 bylo ukončeno 
hlasovaní občanu pro participativní roz-
počet 2025. V  rámci tohoto hlasování 
bylo možno podpořit jeden ze tří návrhu 
pro rok 2025. V  tomto ročníku nebylo 
možné v rámci zásad sečíst více návrhů 
dohromady k realizaci, a tak bude vítěz 
jen jeden. V  době tvorby tohoto textu 
se výsledky hlasovaní ještě zpracováva-
ly a verifikovaly, a  tak zatím není znám 
vítěz tohoto hlasovaní. V  letošním roce 
jste měli možnost nově hlasovat přes 

naší obecní aplikaci, úřad v mobilu, kde 
po zadání příslušných údajů bylo mož-
no odevzdat svůj hlas elektronicky. Po 
zpracování výsledku, zejména z elektro-
nického hlasovaní, Vás seznámíme s vý-
sledkem hlasování a  oznámíme vítězný 
návrh pro rok 2025. Věřím, že zájem ob-
čanů do budoucna poroste a my budeme 
mít v příštím roce opět z čeho vybírat.

Pavel Peterek
místostarosta obce
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Charita Frýdek-Místek si i  letos připra-
vila pro naše občany stánky, ať už s prode-
jem drobných rukodělných výrobků, nebo 
si hosté mohli nechat změřit krevní tlak či 
cukr v krvi. Pro děti byla připravena i tvůrčí 
zábava, simulace chování a koordinace těla 
při požití návykových látek, což mělo velký 
úspěch a jistě i preventivní dopad.

Vedení obce zahájilo podvečerní část 
programu předáním Ceny obce paní Kate-
řině Březinové a paní Marii Stypkové. Cena 
byla udělena in memoriam zpěvákovi, tex-
taři, písničkáři a  skladateli panu DAVIDU 
STYPKOVI. Byl jednou z nejvýznamnějších 
osobností naší obce a za krátkou dobu své-
ho žití po sobě zanechal velký dar ve formě 
písní, které v  našem showbyznysu nemají 
obdobu. Jsou originální a nadčasové. Děku-
jeme Davide.

Hudební část podvečera otevřela sku-
pina Cimbal Hell Band, která nám před-
vedla moderní interpretaci lidových i  zli-
dovělých písní a  také moderní tvorbu. 
Mohli jsme poznat zase něco nového z hu-
debního světa.

Jako vsuvka mezi hudebními tělesy se 
veřejnosti představil sportovní klub JUDO. 
Viděli jsme  všechny věkové kategorie, jak 
ovládají tento sport. Je obdivuhodné, kolik 
dětí, mládeže i dospělých se o JUDO zajímá 
a věnuje se mu. 

Po 19. hodině pódium rozzářila usměva-
vá Markéta Konvičková s kapelou. Pochází 
z Třince a tak to měla za námi jen co by ka-
menem dohodil. Byla milá, příjemná a stala 
se ozdobou naší Velké Doberské. 

Největší „pecka“ letošního programu 
byla beze sporu skupina ARGEMA! Ta 

je prostě jedinečná. Na hudební scéně se 
pohybuje již 40 let a pouze bubeník je čle-
nem kapely od samých začátků. Na fortelu 
ovšem mladí členové skupiny té původ-
ní nic neubrali. Jejich vystoupení zvedlo 
ze židlí téměř všechny přítomné, hlediště 
před pódiem bylo plné k prasknutí, nebylo 
možné projít, všichni se mačkali, tancovali 
a všichni chtěli být interpretům co nejblíže. 
Byl to pro nás všechny skvělý zážitek. Je-
jich písničky mnohým z  nás zněly v  uších 
ještě další dny.

Závěrem vystoupila skupina Mariband, 
se kterou jsme tancovali až do závěru akce. 
Kapela neměla lehkou pozici vystoupit po 
Argemě, ale zhostili se svého úkolu s grácií 
a jejich koncert byl skvělý a plně splnil naše 
očekávání. Hosté si zatančili, zazpívali, 
uvolnili své emoce, prostě si závěr dne obce 
užili.

Pivo, víno, limonády, gulášek, hamb-
áče, klobásky, hranolky, párky v  rohlíku, 
zákusky, zmrzlina, kávička – toto vše vo-
nělo u  stánků našich spolků a  lákalo hosty 
k  občerstvení. Velké díky patří zástupcům 
hasičů, judistů, myslivců, fotbalistů i  se-
niorů za to, že se postarali o  pitný režim 
a plné žaludky jak dětí, tak dospělých. Také 
děkujeme cukrárně Monikafe za pohlazení 
našich chuťových buněk výbornou kávou, 
zmrzlinou či zákuskem.

Krásné počasí nás provázelo celý den. 
Děkuji Vám všem, kteří jste na Velkou Do-
berskou přišli. Už nyní plánujeme program 
na příští rok, proto se opět můžete těšit na 
krásnou sobotu 30. 8. 2025.

Ing. Ludmila Baranová,  
Místostarostka obce
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POMOHLI JSME
V pátek 13. září začaly v Česku povodně. 

Byl to důsledek srážky dvou frontálních sys-
témů nad územím střední Evropy. Povodeň 
postihla značnou část naší republiky.  Větši-
na z nás má v živé paměti povodně v letech 
1997 a  2002. Místy byla letos situace ještě 
horší, než si pamatujeme. Mnoho rodin při-
šlo o střechu nad hlavou, o své domácí maz-
líčky, několik našich občanů přišlo i  o  svůj 
život. 

Tato situace zatřásla celou Českou re-
publikou. Bezmocnost naplnila naše srdce 
a hledali jsme cestu, jak pomoci.

Sbor dobrovolných hasičů Dobrá ve 
spolupráci s  obecním úřadem v  Dobré vy-
hlásila materiální sbírku na pomoc povod-
němi zasaženým obcím. Byl zveřejněn se-

znam nejpostiženějších obcí na Jesenicku, 
a tak jsme začali kontaktovat starosty těchto 
vesnic a  dávali jsme dohromady seznam 
potřebných prostředků, nářadí a jiných po-
třeb, které po povodni byly na zasažených 
místech nejvíce zapotřebí.

Doberští hasiči uvolnili ze své pokladny 
10 000 Kč, stejně tak obec Dobrá poskytla 
na nákup nářadí 10 000 Kč. V našich médi-
ích jsme zveřejnili seznamy věcí, které lidé 
na Jesenicku potřebují a  ve čtvrtek 19. 10. 
v 8 hodin ráno se otevřely vrata naší hasič-
ské zbrojnice a hasiči a pracovnice obecního 
úřadu byli připraveni převzít dary od Vás 
občanů. 

Shromáždili jsme balené vody, čistící 
prostředky, kbelíky, metly, lopaty, stavební 
kolečka, stěrky na podlahu, motyky, krum-
páče, hrábě, gumové a  pracovní rukavice, 
svítilny, plachty, ochranné fólie, repelenty, 
gumové holínky, kanystry na vodu, práš-
ky na praní, plynové vařiče a k nim bomby 
a rozprašovače na desinfekci. Dokonce jsme 
převzali také krmení pro pejsky, někdo my-
slel i na zvířátka, která přišla o svoji boudu.

Našli se i  takoví mezi námi, kteří přišli 
a předali finanční hotovost. Obratem jsme ji 
použili na nákup právě stavebních koleček 
a plynového vařiče včetně bomby. Darované 
finance byly utraceny beze zbytku.

Jako první se nám podařilo zkontaktovat 
pana starostu z Bělé pod Pradědem. Byl ve-
lice vděčný za naši rychlou pomoc a vše při-
jal s otevřenou náručí. Ve čtvrtek odpoledne 
vyjela obecní dodávka s přívěsným vozíkem 
do Bělé pod Pradědem.  Mise byla úspěšná. 
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Zboží si starosta převzal, obec Dobrá ještě 
zapůjčila elektrocentrálu, za kterou byli ob-
zvlášť vděční, protože vesnice byla stále bez 
elektrické energie. Pohled na zpustošenou 
Bělou pod Pradědem byl důkazem, že po-
moci je zde zapotřebí.

Sbírka pokračovala i  v  pátek 20.10. 
Jako druhá byla oslovena obec Česká ves. 
Tam v  pátek odjely dvě dodávky, obecní 
i hasičská. K obecní dodávce jsme připojili 
přívěsný vozík, který byl také naplněn až 
po střechu. I  tady byla naše pomoc přijata 
s otevřenou náručí. V České vsi ukládali do-
vezené zboží do kostela a vše bylo předává-
no lidem dle potřeby. Z  vyhaslých pohledů 
některých místních obyvatel běhal mráz po 
zádech. Z hodiny na hodinu přišli o veškerý 
svůj majetek. Máme dobrý pocit z  toho, že 
jsme mohli alespoň takto pomoci.  

Následující dny jsme sledovali jsme vý-
voj událostí na Jesenicku a rozhodli jsme se 
ve sbírce pokračovat. A tak ve čtvrtek 26. 9. 
a v pátek 27. 9. sbírka v hasičské zbrojnici 
pokračovala. Oslovili jsme obec Mikulovice 
a i zde byla naše pomoc přijata s velkým vdě-
kem a  s  otevřenou náručí. V  pátek odpole-
dne vyjela obecní dodávka směr Mikulovice 
a vše bylo předáno vedení obce.

I  když je dnešní svět přetechnizovaný, 
před povodněmi neumíme své majetky beze 
zbytku uchránit. Máme velké štěstí, že by-
dlíme zde, v  Dobré, že „nad námi“ je pře-
hrada Morávka.  Máme před sebou větrný, 
studený podzim a mrazivou zimu a na jaře 
budou občané postižení povodněmi potře-
bovat další pomoc. Během zimy se projeví 
skryté škody na majetku, které protékající 
voda mohla způsobit. Nezapomínejme na 
to. Naše pomoc není kapka v  moři. Naše 
pomoc pro každého strádajícího občana 
velkou podporou.

Děkujeme všem Vám, kteří jste pomohli 
při sbírce, děkujeme Vám, kteří jste věnovali 
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MALÍ ZAHRÁDKÁŘI 
V letošním školním roce místní zahrád-

káři ve spolupráci se základní školou ote-
vřeli pro žáky nový kroužek, a  to kroužek 
mladých zahrádkářů. Přihlásilo se celkem 
15 dětí ve věku od 7    do 11 let.

Vedení kroužku se ujala paní Petra Se-
kaninová spolu s  paní Petrou Carbolovou. 
Dětem se ovšem bude věnovat mnohem 
více zahrádkářů. Každý podle toho, co je mu 
nejbližší. Paní Boženka Burdová je expert 
na pěstování zeleniny, pan Michal Tvrdý je 
odborníkem na ovocné stromy, paní Hanka 
Gregorová se věnuje floristice, paní Petra 
Carbolová je mistr v pěstování masožravek 
a  další zase vynikají v  jiných činnostech 
týkající se práce na zahradě. Členové za-
hrádkářského svazu v Dobré dětem sestavili 
vyvýšené záhony v  atriu školy mezi školní 
jídelnou a vstupem k tělocvičnám. Ty budou 
dětem sloužit k jejich práci. 

Malí zahrádkáři se rovněž budou reali-
zovat v Dobrosadu, kde pod odborným ve-
dením přiloží své ruce k dílu.

Nyní přijde na řadu nákup nářadí, 
ochranných pracovních prostředků, saze-
nic, semínek, cibulí a podobně. 

Přeji všem dětem, které kroužek navště-
vují, aby se jim práce s přírodou a s přírodni-
nami líbila, ať jim zůstane láska k zahradni-
čení v srdci po zbytek života. Dospělákům, 
kteří se dětem budou věnovat, přeji spoustu 
zajímavých nápadů a hodně trpělivosti, kte-
ré od Vás budou děti potřebovat.

Ať se Vám daří a příští rok v září na za-
hrádkářské výstavě se budeme těšit na Vaše 
úspěchy, které si rádi přijdeme prohlédnout.

Ing. Ludmila Baranová,  
Místostarostka obce

svůj volný čas a odvezli jste na Jesenicko vše, 
co bylo zapotřebí, kteří jste přinesli materiál-
ní pomoc, děkujeme Vám, kteří jste darova-
li finance na nákup potřebného materiálu, 
Vám, kteří jste poslali penízky na jakýkoliv 
účet zřízený za účelem likvidace povodňo-
vých škod. Děkujeme všem, kteří ukrojili část 
ze svého rodinného rozpočtu a tím pomohli 
potřebným. Děkujeme dobrovolníkům, kteří 
se zaregistrovali a  vydali se fyzicky pomoct 
likvidovat následky povodně. Děkujeme Vám 
jménem obcí Bělá pod Pradědem, Česká ves 
a Mikulovice za dary, které jste poskytli.

Ing. Ludmila Baranová,  
Místostarostka obce
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Výstava zahrádkářů
Letos netradičně již začátkem září za-

hrádkáři ze základní organizace zahrád-
kářského svazu v  Dobré připravili pro ve-
řejnost výstavu svých výpěstků a  květin. 
Byla radost si vše prohlédnout, sál ve škole 
zářil barvami, teple oranžové dýně zářily 
jako slunce na obloze při jeho západu.

Velké množství jablek, rajčat, hrušek, 
dýní, cuket a  dalších plodin zaplnilo celý 
sál a skutečnosti, že letos byla špatná úro-
da, nic nenasvědčovalo. Ovšem když jste se 
dali s  vystavovateli do řeči, zjistili jste, že 
letos bylo obzvlášť náročné výstavu připra-
vit, protože opravdu byla úroda malá. 

Při prohlídce člověk dostal chuť se za-
kousnout do oranžového rajčete, červe-
ného jablíčka či zlatavé hrušky. Jmenovky 
u jednotlivých plodů prozrazovaly, kdo vy-
stavuje, kdo plodinu vypěstoval a také byla 
uvedena odrůda ovoce či zeleniny. Vše bylo 
doplněno krásnými podzimními dekora-
cemi, na výstavu zavítaly také zástupkyně 
ZDV Nošovice a nabízely hostům k prodeji 
jak hlávkové, tak kysané Nošovické zelí. 
Sama jsem si oboje koupila a doma jsme si 
všichni pochutnali.

Kdo z  Vás tuto výstavu pravidelně na-
vštěvuje ví, že členové zahrádkářského sva-
zu každoročně pro hosty připravují tombo-
lu, kde vyhrává každý. Mohli jste si odnést 
třeba srážkoměr, pokojové rostliny, mar-
melády, prostě samé praktické, dobré nebo 
krásné věcičky. Já sama jsem si odnesla 
do kanceláře na obecní úřad dvě květiny – 
kaly.  Doufám, že mi budou dělat parádu 
po dlouhý čas.

Výstava je také spojena se soutěží o nej-
krásnější truhlík. O  vítězi hlasují návštěv-
níci a  „odborná porota“ hlasy spočítala 
a byly vyhlášeny první tři místa.

Není divu, že vítězkou se stala paní Bo-
ženka Burdová, pro kterou je zahrada alfou 
a omegou života. Co do země naseje či za-
sadí, to ji vyroste a plodí. Její truhlík plný 
nádherných paprik byl prostě „k sežrání“. 
Byl bohatý, barevný, na pohled krásný, 
a  ještě se jeho plody daly sníst, což já po-
važuji za kladné body. Na druhém místě 
se umístila květina lilek modrý – hořcový 
stromek paní Věrky Kocurové a  třetí mís-
to obsadila paní Anička Kaňoková se svou 
mandevillou. Vítězky převzaly malé dárky 
a byla na nich vidět radost z ocenění jejich 
práce.

Vystavovaly také třídy základní školy, 
které byly rovněž oceněny. Jejich dekorace 
byly moc pěkné, žáci si dali záležet. Je moc 
fajn, že i  mladá generace se zapojuje do 
oblastí běžného venkovského života. Za-
hradničení prožívá nyní obrovský boom. 
A  zaslouží si to. I  nově založený zahrad-
nický kroužek svědčí o tom, že dětem není 
naše příroda a pěstování zeleniny či ovoce 
lhostejná.

Za rok se zase budeme na výstavu ovo-
ce a  zeleniny těšit. Je to jedna z  krásných 
akcí naší vesnice.

Ing. Ludmila Baranová
Místostarostka obce
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Sběrný dvůr v Dobré
 bude dne 28. 10. 2024  

o státním svátku k vzniku samostatného československého státu  
– UZAVŘEN!!!

ČEZ DISTRIBUCE, a.s., informuje
o plánované odstávce elektřiny  

dne 16. 10. 2024 v době od 7:30 do 15:30 hodin
Odstávka zahrnuje tyto lokality:

Dobrá (okres Frýdek-Místek) č.p. 25, 108, 214, 244, 331, 342, 419, 456, 518, 
572, 579, 587, 614, 615, 630, 667, 678, 722, 731, 807, 844, 923, 926, 956, 1019.

Celé znění + mapa je zveřejněna na úřední desce Obecního úřadu Dobrá 
a v elektronické podobě i na www.dobra.cz

Společnost ASEKOL
zajišťuje plnění ve všech níže uvedených 
skupinách. Nové členění elektrozařízení 
do 6 skupin:

•	 Zařízení pro tepelnou výměnu
chladící automaty, lednice, klimatizace, 
čerpadla

•	 Obrazovky, monitory a zařízení obsahu-
jící obrazovky o ploše větší než 100 cm2

televize, počítačové monitory

•	 Světelné zdroje
lineární zářivky, úsporné zářivky a výbojky

•	 Velká zařízení, jejichž kterýkoli vnější 
rozměr přesahuje 50 cm
pračky, sporáky, hudební zařízení, elek-
tronické nástroje

•	 Malá zařízení, jejichž žádný vnější roz-
měr nepřesahuje 50 cm
domácí spotřebiče, spotřební elektroni-
ka, hračky, vybavení pro volný čas

•	 Malá zařízení informačních technologií 
a telekomunikační zařízení, jejichž žád-
ný vnější rozměr nepřesahuje 50 cm
klávesnice, myši, malé tiskárny, telefony
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Pozvánka
Sportovní komise zve příznivce turistiky na podzimní výšlap,  

a to v sobotu 9. 11. 2024.
Busem pojedeme na Morávku – Úspolka  

a dále pěšky k rozcestí Horák, Údolí Skalka přes Okrouhlice na Bebek.
Nenáročná trasa je dlouhá cca 10 km.  

Sraz bude v sobotu na autobusové zastávce Dobrá střed  v 7:30 hod.
Prosíme zájemce, aby se přihlásili na tel. 775933551 a těšíme se na vaši účast

Za sportovní komisi obce dobrá Renata Friedlová

Sportovní komise
V  sobotu 7. 9. se konal cyklovýlet, během 
kterého jsme přejížděli z Morávky kolem pře-
hradní nádrže Morávka na Ostravici, přes 
Masarykovo údolí a kolem přehradní nádrže 
Šance.

Ujeli jsme 62 km a sešlo se celkem 11 cyklistů. 
Příjemné počasí, prima kolektiv, prostě fajn 
den. Děkuji všem zúčastněným a těším se na 
další výlety.

Za sportovní komisi  Renata Friedlová
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Právní poradna 
pro občany obce Dobrá bude v roce 2024  probíhat každou první středu v měsíci 

 v době od 16 – 17 hodin v budově Obecního úřadu Dobrá, 1. poschodí. 
Termíny: 6. 11., 4. 12. 2024.

Žádost 
Komise pro rodinu a občanské záležitosti při radě obce Dobrá prosí občany,  

kteří by v měsíci listopadu ořezávali jedle nebo jiné okrasné jehličnany,  
o poskytnutí tohoto chvojí pro Adventní tvoření.
Kontaktujte nás prosím na tel. č.: 604 777 296

Termíny uzávěrek Doberských listů na rok 2024
Pondělí 

4. 11., 2. 12. 2024  
příspěvky v tyto termíny je možné zasílat pouze do 12 hodin.

Základní škola Dobrá, informuje
Virtuální realita ve výuce na ZŠ Dobrá

Naše základní škola se dlouhodobě za-
měřuje na moderní a  inovativní výuku, což 
potvrzuje také vznik nové polyfunkční učeb-
ny s  podporou virtuální reality, která byla 
financována v rámci 37. výzvy IROP – Zá-
kladní školy – SC 4.1. (ITI). 

Realizace této učebny reagovala na sou-
časné potřeby školy, která se potýká s  ne-
dostatkem prostoru pro výuku algoritmi-
zace a programování. Moderní polyfunkční 

učebna vznikla v budově staré školy a bude 
sloužit především k  výuce přírodovědných 
předmětů a informatiky. Hlavním cílem pro-
jektu je zvýšit přírodovědnou gramotnost 
žáků, rozvíjet novou informatiku a  přizpů-
sobit výuku moderním trendům. Abychom 
mohli efektivně využívat všechny dostupné 
pomůcky a technologie, je samozřejmě nut-
né také vzdělávání učitelů v nových techno-
logiích. 
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Co všechno nová učebna nabízí?
•	 Virtuální realitu: Žáci si budou moci 

prohlédnout různé přírodní úkazy, che-
mické reakce nebo dokonce lidské tělo 
zblízka a v 3D.

•	 Robotické sady: Programování a  ovlá-
dání robotů přinese žákům spoustu zá-
bavy a rozvine jejich logické myšlení.

•	 3D tisk a sken: Žáci si budou moci vytvo-
řit vlastní 3D modely a vytisknout si je.

•	 Moderní vybavení: Mikroskopy, vý-
ukové sady, počítače, notebooky a další 
pomůcky doplní virtuální realitu a robo-
tiku.

•	 Příjemné prostředí: Nová podlaha 
a  moderní nábytek nabízí ideální pod-
mínky pro učení.
Závěrem bych chtěla nové učebně po-

přát, aby se stala nejen pro žáky, ale i učite-
le inspirativním prostředím a  aby moderní 
technologie a  inovativní přístup k  výuce 
přinesly žákům nové znalosti a  také radost 
z objevování a učení. 

Mgr. Radka Otipková, ředitelka
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Projekt „Co učitel, to preventista“
Naše škola se od 1. září 2024 do 31. srpna 
2025 účastní dotačního programu „Pod-
pora aktivit v  oblasti prevence rizikové-
ho chování“, který každoročně vyhlašuje 
Moravskoslezský kraj. Dotace MSK činí 
72 000 Kč, což je 80 % uznatelných nákladů.

Tento projekt je zaměřen na zvyšování od-
borných znalostí a  kompetencí pedagogů 
v oblasti prevence a řešení rizikového cho-
vání. Klade si za cíl proškolit 12 učitelů, 
kteří budou schopni provádět intervence 
ve třídách od třetího do sedmého ročníku. 
Program se zaměřuje na prevenci poruch 
duševního zdraví, podporu sociálních do-
vedností a  předcházení šikaně. Spolupra-
cujícím subjektem je společnost „Dobro-
nauti“, která na začátku září proškolila 

tým učitelů. Cílem školení bylo poskytnout 
učitelům návod a  strategii, jak efektivně 
řešit konflikty ve třídách. Učitelé se během 
školení dozvěděli, jak program realizovat 
a  koncipovat. V  rámci podpory proběhly 
také ukázkové tříhodinové programy vede-
né zkušenými lektory.

Další část projektu se zaměřuje na podpo-
ru poradenského pracoviště a třídních uči-
telů prostřednictvím dvou interaktivních 
seminářů vedených společností „Společně 
k  bezpečí“. Semináře se zaměří na řešení 
problémů ve třídě a  podporu pozitivní at-
mosféry a vztahů mezi žáky.

Tento projekt je významným krokem k vy-
tvoření bezpečného a  podporujícího škol-
ního prostředí, kde se žáci naučí efektivně 
řešit konflikty a rozvíjet své sociální doved-
nosti.

Mgr. Hana Vavrušová, metodik prevence
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Včelka – projekt Matematika bez bariér
V měsíci září jsme se připojili k více než 

1 000 školám, které se zapojily do projek-
tu Matematika bez bariér, jehož cílem bylo 
zmapování mezer v  raných matematických 
dovednostech, se kterými děti nastupují do 
prvních tříd. Projekt je pod záštitou MŠMT 
ČR a  organizovala jej výuková aplikace 
Včelka společně s NPI ČR. Anonymizované 
výsledky pomohou MŠMT a NPI zmapovat 

skutečné dovednosti dětí při nástupu do 
první třídy v celé ČR a tím datově podpořit 
diskuzi o plynulém přechodu z předškolní-
ho do školního vzdělávání.

Licence aplikace Včelka k  provedení 
diagnostiky byla škole v  rámci této akce 
poskytnuta zdarma. Diagnostika probíha-
la prostřednictvím tabletu a  žáci ji vnímali 

jako matematickou hru se Včelkou. 
Každý z žáků měl vygenerovaný svůj 
QR kód a  po ukončení diagnostiky 
učitel viděl výsledky včetně doporu-
čení ke každému žákovi. Ovládání 
bylo intuitivní, jednotlivými kroky je 
vedl hlasový výstup. 

Vyhodnocení na úrovni ČR pro-
běhne v  následujících měsících po 
skončení projektu a  škola by měla 
získat celkové výsledky zapojených 
škol v rámci ČR.

Mgr. Michaela Kuboňová

ABAKU a jiné tvůrčí aktivity
Ve čtvrtek 26. září se v knihovně ve Frýd-

ku-Místku uskutečnilo setkání žáků 2. až 5. 
ročníku z  8 základních škol okolních obcí 
v  rámci Místního akčního plánu (MAP). 
Akce nesla název „ABAKU a jiné tvůrčí ak-
tivity“ a nabídla žákům pestrý program plný 
zábavy a učení. Z každé školy přijelo 12 dětí. 
Žáci byli rozděleni do skupin podle ročníků 
a měli možnost seznámit se čtyřmi tvůrčími 
aktivitami. 

Jednou z hlavních aktivit bylo seznáme-
ní s  hrou Abaku, která je variací na Scra-

bble, ale místo písmenek se skládají příkla-
dy s čísly. Tato hra pomáhá procvičovat po-
četní operace jako sčítání, odčítání, malou 
a velkou násobilku, dokonce i mocniny a od-
mocniny. Žáci pracovali s  kostkami a  hráli 
hry s  kartami. Další zajímavou aktivitou 
byla práce s elektronickou stavebnicí Boffin, 
která zábavnou formou učí základy elektro-
niky a fyziky. Díky jednoduchému ovládání 
si děti mohly vytvořit vlastní jednoduché ob-
vody a  pozorovat, jak fungují. Velký zájem 
byl také o roboty Bee Bot a VEX GO. Děti 
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Olympijské hry 1. stupně
V pátek 27. září byly slavnostním nástu-

pem na multifunkčním hřišti zahájeny již 
tradiční Olympijské hry 1. stupně. Ty mají 
v naší škole dlouhou tradici a pokud to po-
časí dovolí, konají se každoročně již více než 
20 let. Všechny děti si při nich mají mož-
nost vyzkoušet některé základní disciplíny 
královny sportu atletiky a  poměřit své síly 
se svými kamarády. Na sportovní zápolení 
v příjemném podzimním počasí se těšili žáci 
2. – 5. ročníků.

Na úvod zazněla olympijská hymna 
a  byla vztyčena symbolická vlajka dober-
ských olympijských her. Po uvítání spor-
tovců a  úvodních slovech přinesly „řecké 
bohyně“ olympijskou pochodeň a  předaly 
ji nejlepším sportovcům z každého ročníku 
k odstartování symbolické štafety na multi-
funkčním hřišti. Poté byl zapálen olympij-

ský oheň, který po dobu zahajovacího cere-
moniálu střežily tři „řecké bohyně“ z 5. tříd.

Na závěr zahajovacího ceremoniálu 
přednesli nejlepší sportovci 4. a 5. ročníku         
olympijský slib, který potvrdili všichni jed-
nohlasným „slibujeme“, a  poté veršovaný-
mi pokřiky vyjádřili své odhodlání a chuť si 
změřit sportovní síly s kamarády. Po krátké 
rozcvičce mohlo olympijské zápolení začít.

Závodilo se v  běhu na 60 a  500 m, ve 
skoku do dálky a hodu kriketovým míčkem. 
Kromě těchto základních disciplín si mohli 
sportovci vyzkoušet chůzi na chůdách a po-
bavit se hodem na cíl, hodem na koš basket-
balovým míčem, přetahováním lana a trefo-
váním šipkami do terče.

Po ukončení všech soutěží následovalo 
vyhodnocení závodníků v jednotlivých dis-

se s nimi učily programovat a ovládat jejich 
pohyb. Tyto aktivity nejenže rozvíjely jejich 
logické myšlení, ale také podporovaly jejich 
kreativitu.

Kromě těchto aktivit si žáci užili i  kni-
hovnickou lekci s  interaktivními knížkami, 
která obohatila jejich zážitek a  podpořila 
jejich zájem o čtení a  literaturu. Děti si tak 
mohly vyzkoušet, že čtení může být nejen 
poučné, ale také zábavné. Celá akce byla 
velmi úspěšná a  žáci si odnesli mnoho no-
vých znalostí a dovedností, které jim pomo-
hou v jejich dalším vzdělávání. 

Děkujeme všem organizátorům za tuto 
skvělou akci a těšíme se další setkání.

Mgr. Alexandra Blažková
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ciplínách. Na malé sportovce čekala kro-
mě diplomu a  medaile spousta krásných 
cen, které pro děti vybrala a věnovala paní 
Herkuczová. Odměny byly předány 3 nejú-
spěšnějším sportovcům v  každé disciplíně 
a věkové kategorii. Některým z nich se po-
dařilo dosáhnout na nejvyšší umístění víc-
krát a  vybojovat medaile hned v  několika 
disciplínách. Na stupně vítězů vystoupali 
jen ti nejlepší, ale sportovní přátelská at-
mosféra, příjemné počasí a nové sportovní 
zážitky byly odměnou pro všechny zúčast-
něné žáky.

Radmila Jelínková

Projekt „Díky stromům žije les“
Projekt, díky kterému se povedlo do na-

šeho školního atria zakoupit a nainstalovat 
nové edukační prvky. Jedná se o krásné, ba-
revné naučné panely z přírodního materiálu 
v celkové hodnotě téměř 80 000 Kč, na které 
nám podnik Lesy České republiky, s. p. při-
spěl částkou 30 000 Kč.

První panel představuje strom jako do-
mov a  útočiště různých druhů živočichů. 
Pod 16 odklopnými tabulkami jsou de-
tailní ilustrace a  zajímavosti, které se váží 
k zástupcům živočišné a rostlinné říše, a to 
včetně názvu rodového, druhového a  latin-
ského. 

Druhým panelem je edukační dendrofon 
z  našich běžně rostoucích stromů (z  buku, 
dubu, lípy, břízy, smrku, borovice, javoru, 
jasanu a  modřínu). Dendrofon je doplněn 
o  naučnou tabuli s  obrázky habitu, plodu, 
listu, kůry a  názvu jednotlivých stromů. 
Součástí dendrofonu je také palička, jejímž 
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Družinové okénko
Září uteklo jako voda a  děti mají první 

družinové zážitky. Prvňáčci si rychle zvykli 
na nové školní prostředí a  hezky se adap-
tovali. Všechna oddělení ŠD využívala hez-
kého počasí a  poznávala prostředí kolem 
školy. 

V jednotlivých odděleních se děti sezná-
mily s projekty, na kterých budou pracovat 
po celý školní rok. 1. oddělení se letos zapo-
jilo do 1. ročníku projektu ochrany přírody, 
který pořádá Faunapark a  nazývá se „Po-
beskydský sedmihlásek aneb 7 hlasů pro 
přírodu“. Děti budou plnit sedm úkolů, za 
které získají ocenění za plnění ekologických 
aktivit.

úderem na jednotlivé lamely vzniká zvuk, 
typický pro danou dřevinu.

Nákup tohoto vybavení obohatil školní 
venkovní prostor, kde žáci tráví nejen pře-
stávky, ale probíhá zde výuka a  odpolední 
činnost školní družiny. Zvlášť v  době hor-
kých dnů, kdy je školní budova rozehřátá, 
nabízí prostor atria dětem jedinečnou mož-
nost k pobytu na čerstvém vzduchu.

Cílem projektu bylo názorně a  hravě 
naučit žáky poznávat přírodu. Obě naučné 
tabule pomohou přiblížit dětem skutečný 
život v lese, poznat různé druhy našich dře-
vin, včetně jejich struktury a typického zvu-
ku jejich dřeva. Jsme školou zaměřenou na 
ekologii a  všechny tyto výrobky podporují 
vzdělávání o  ochraně životního prostředí 
a ekologickém smýšlení dětí.

Mgr. Jiří Nohel
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Pět oddělení školní družiny letos na-
vázalo spolupráci s  Dobrosadem. Ve spo-
lupráci se zakladateli Dobrosadu jsme vy-
mysleli plán, kde se děti mohou zapojit do 
sběru jablíček, tvoření domečků pro ježky 
při poznávací vycházce, do výroby ptačích 
budek a  jejich následné zavěšení. Zároveň 
si každé oddělení vybere svůj strom, který 
si „adoptuje“ a  po celý rok bude sledovat 
jeho proměny. Cílem navázání spolupráce je 
myšlenka zakladatelů zapojit děti a občany 

do příprav a  realizace, aby si k  Dobrosadu 
vybudovali silnější vazbu a byl zkrátka „nás 
všech”. V budoucnu nám bude sloužit jako 
místo k odpočinku a hrám.

Na konci září dostaly všechny děti ze 
školní družiny překvapení ve formě zmrz-
liny, kterou nám darovala paní Imričková, 
a tímto bychom jí za to rádi poděkovali.

Za vychovatelky  
Jana Řeháčková a Markéta Madajová

Soutěž Wolfram! Druhá výhra našich žáků v řadě!
Družstvo našich žáků ze Základní školy 

v Dobré před několika měsíci postoupilo z ob-
lastního kola do kola krajského. A právě kraj-
ské kolo se konalo 1. října 2024 ve vojenském 
výcvikovém prostoru Libavá. 

Na tomto místě se dohromady setkalo 
27 čtyřčlenných družstev, která se utkala 
o cennou trofej pro vítěze. Pravidla závodu 
jsou nastavena tak, že v  každém družstvu 
musí být zastoupena alespoň 1 dívka. 

Armáda České republiky – Krajské ve-
litelství v Ostravě, která závod pořádala, si 
pro žáky připravila náročnou trať. Ta měřila 
2750 metrů, přičemž na trati bylo 8 stano-
višť s různými disciplínami. Žáci tak museli 
plnit nejrůznější úkoly, které prověřily jejich 
dovednosti jak fyzické, tak vědomostní. 

Šlo například o jízdu na raftu se záchra-
nou tonoucího (vytažení figuríny z  vody), 
minové pole (práce s dalekohledem), zdra-
vovědu, přesun armádní techniky pomocí 
lana (tažení Toyoty Hilux – 2,5 t), vědomost-
ní test na téma Ostravská operace, střelbu 
ze vzduchovky, překážkovou dráhu a  topo-
grafii. Do výsledků se započítával i čistý čas 
zdolání okruhu Barnovské přehrady. 

Naši žáci s přehledem vyhráli! 

S velkou hrdostí můžu oznámit, že naše 
družstvo předvedlo opravdu vynikající spor-
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Sport a škola ruku v ruce: Naši žáci povzbudili tým 
HC Ocelářů Třinec k vítězství!

V  neděli 6. října jsme se vydali se 150 
nadšenými žáky naší školy podpořit HC 
Oceláře Třinec a vytvořit v hokejové WERK 
aréně nezapomenutelnou atmosféru. 

Společně jsme zažili nejen skvělou zá-
bavu, ale i  ukázku opravdového týmového 
ducha. Žáci aktivně podporovali domácí 
tým a vytvořili na tribuně skvělou atmosfé-
ru. I  když základní hra skončila nerozhod-
ně, v dramatických nájezdech jsme společně 
slavili vítězství domácích. Bylo to úžasné! 
Děti si to očividně užily a jejich nadšení bylo 
slyšet po celé aréně. Jsme rádi, že jsme moh-
li být součástí tohoto sportovního zážitku. 

Děkujeme HC Ocelářům Třinec za na-
bídku tento zápas navštívit a  všem žákům 
- fanouškům za skvělou reprezentaci naší 
školy!

Mgr. Radka Otipková, ředitelka

tovní výkony. Družstvo ve složení Ema 
Mohylová, Václav Řeha, Matouš Šancer 
a Oliver Radim Tragan obsadilo konečné 
1. místo a zcela zaslouženě získalo cennou 
trofej pro vítěze závodu Wolfram. 

Jen pro představu… Závodu Wolfram 
se celkem zúčastnilo 800 žáků ze 120 škol. 
A  proto je úspěch našich žáků opravdu 
obdivuhodný! Žáci si zaslouží velkou po-
chvalu za příkladnou reprezentaci naší 
školy, projevené znalosti a  za prokázání 
silných morálně volních vlastností, jako 
jsou odpovědnost, zásadovost, svědomi-
tost, sebekázeň.

Mgr. Petr Krus
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SRDEČNE VÁS ZVU NA SVOU  
CESTOVATELSKOU PŘEDNÁŠKU 
O NAŠÍ CESTĚ, KTERÁ VEDLA
KOSTARICKOU A PANAMSKOU
KRAJINOU. CESTA JEN S BATOHEM
NA ZÁDECH, DÍKY KTERÉ JSME MĚLY
MOŽNOST POZNAT NEJEN
ROZMANITOU KRAJINU, ALE TAKÉ
ZCELA ODLIŠNÝ ZPŮSOB ŽIVOTA
TAMNÍCH LIDÍ.

CESTA
KOSTARIKOU 
A PANAMOU

CESTOVATELSKÁ PŘEDNÁŠKA

VE STŘEDU 

30. 10. 2024

ŠKOLNÍ SÁL ZŠ DOBRÁŠKOLNÍ SÁL ZŠ DOBRÁ

  18:00

DOBROVOLNÉ VSTUPNÉ
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PÁTEK 15. 11. 2024 09 .3 0- 11 .00
PŘ Í JEM  HR AČEK

15 .00- 17.00
SOBOTA 16. 11. 2024 09 .00- 11 .00 BUR Z A

13 .00- 14 .3 0
V ÝDE J  PEN ĚZ  
A  VR ÁCEN Í  NEPRODANÝCH KUSŮ
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Mateřská škola Dobrá, informuje
Školní rok 2024/2025 je zahájen

Milí čtenáři,

tak jsme se po dvou měsících prázdnin 
opět vrátili zpět do naší krásné mateřské 
školky.

Letos k  nám nastoupilo celkem 57 no-
vých dětí a my se těšíme na naši společnou 
cestu,na nové začátky a spoustu nových zá-
žitků v naší školce.

Měsíc září je za námi a co nám přinesl?

Přes prázdniny nám na školní zahradě 
doslova vyrostl nový hrad pro děti.

Na tento hrad se všechny děti už nemoh-
ly dočkat, jelikož jim nabízí vše, po čem mo-
hou toužit. Má dvě skluzavky, horolezeckou 
stěnu, prolézací tunel, pozorovatelnu a  tři 
lanové mosty.

Děti si mohou užívat zábavu a posilovat 
svou tělesnou zdatnost.

V pondělí 9. září děti navštívily výstavu 
zahrádkářů, která probíhala v sále ZŠ.

V  rámci této výstavy probíhala soutěž 
o nejkrásnější truhlík obce.

Děti si mohly prohlédnout nádherné plo-
dy ovoce a  zeleniny, gigantické dýně a  také 
měly možnost nahlédnout do tajemství ma-
sožravých rostlin, které je nejvíc učarovaly.

Také děti z naší školky se podílely na této 
výstavě svými výtvarnými díly a tvorbou.

Každým rokem nás pravidelně navštěvu-
je karvinský sokolník pan Jaroslav Oszelda 
se svými dravci.

Ani letos tomu nebylo jinak a  my měli 
možnost vidět tyto dravé ptáky zblízka a do-
zvědět se spoustu nových zajímavých infor-
mací. Představil nám několik druhů dravců 
a  sov, vyprávěl dětem, kde žijí, čím se živí 
a jakým způsobem loví. Vyvrcholením toho-
to představení byl let vybraných dravců pří-
mo nad hlavami dětí, které byly fascinovány. 
A my se budeme těšit zase na jejich příští ná-
vštěvu u nás.

Třída Veverek vyhlásila 3. ročník domá-
cího úkolu pro rodiče s dětmi – „TVOŘENÍ 
Z  PŘÍRODNIN“. Rodiče se úkolu chopi-
li opravdu naplno a  všechny výrobky jsou 
doslova originální. Ukázku těchto výrobků 
z přírodnin můžeme vidět v nově přistavené 
spojovací chodbě mateřské školy.

Tímto děkujeme rodičům za spoluprá-
ci a  věříme, že si čas strávený při realizaci 
svých prací spolu s dětmi užili.

Měsíc září bývá náročný vzhledem 
k  tomu, že probíhá adaptace nových dětí, 
které si postupně zvykají na denní režim, na 
nové kamarády a paní učitelky. Věříme, že se 
většina dětí v průběhu září dostatečně adap-
tovala, neboť je v měsíci říjen čekají další za-
jímavé akce školky.

NA CO MůŽEME TěŠiT?

Můžeme se těšit na „PODZIMNÍ STEZ-
KU“, která děti obohatí o různé úkoly v po-
době záhadné tajenky. Stezka je zavede na 
zahradu školky, kde je bude čekat nejen 
výborné občerstvení a teplý čaj, ale také po-
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níci, na kterých se mohou děti svézt. Tímto 
děkujeme paní Klimkové za zpříjemnění na-
šeho podzimního odpoledne s poníky.

Dále se můžeme těšit na divadlo s myš-
kou Klárkou a veverkou Terkou – s pohád-
kou „O Bojance a velkém lháři“.

A  v  neposlední řadě nás čeká také pří-
jemné odpoledne s tatínky, kteří budou mít 
možnost vyrobit si dřevěnou loutku pod ve-
dením odborníka Jiřího Poláška.

V říjnu nás čekají také kroužky, plavecký 
kurz na krytém bazéně Olešná a další zážit-
ky. Ale o tom zase příště.

Za MŠ Dobrá zpracovala,  
Kateřina Baláž, třída Žabičky
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Místní knihovna Dobrá
Místní knihovna v Dobré – Brána do světa knih a vědomostí.

Milí obyvatelé Dobré,  

rádi bychom vás pozvali k návště-
vě naší Místní knihovny v Dobré, kte-
rá je nejen místem plným knih a  in-
formací, ale i centrem komunitního života. 
Knihovna je otevřena pro všechny věkové 
kategorie a nabízí řadu aktivit a služeb, kte-
ré potěší nejen vášnivé čtenáře, ale také ty, 
kteří hledají místo pro odpočinek, vzdělává-
ní nebo příjemně strávený čas s dětmi. 

V měsíci říjnu k nám zavítaly děti 
3. tříd ze ZŠ Dobrá v rámci projektu 
Naše obec, připravili jsme pro ně be-
sedu o  historii knihovny, děti si také 
vyplnily kvíz, kde si zopakovaly důle-

žité informace z naší obce. Také jsme se při-
pojili do celostátní akce Týden knihoven, 
která se konala od 7. do 11. 10. 2024, při 
této příležitosti jsme zorganizovali cesto-
vatelskou přednášku manželů Márových, 

tentokrát jsme se toulali po Me-
xiku a  Guatemale. Dne 23. 10. 
2024 od 16.30 hod. se bude ko-
nat přednáška pro seniory Bez-
pečnost na internetu. Srdečně 
zveme všechny, kteří se chtějí 
dozvědět, jak fungovat v  online 
prostředí, bude brán zřetel pře-
vážně na hrozby, které mají za cíl 
vylákat z uživatele peníze. Ať už 
se jedná o  falešné účty na soci-
álních sítích, falešné reklamy se 
známými osobnostmi, nepravdi-
vé hlášky o zavirovaných zaříze-
ních, podvodné zprávy z  banky, 
nebo podvodné inzeráty. Během 
besedy bude názorně popsá-
no, jak tyto falešné a  podvodné 
postupy rozpoznat a  jak se jim 
bránit. Dne 6. 11. od 17. hod. 
přivítáme Aleše Nitru s jeho tra-
dičním hudebně-literárním po-
řadem. Zazpíváme si písně Vác-
lava Neckáře, tentokrát z  druhé 
poloviny jeho tvorby. Vstupné na 
všechny akce je zdarma.
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CO VáM NAŠE KNihOVNA NABíZí?

Široký výběr knih a  časopisů: na na-
šich policích najdete tituly všech žánrů – od 
klasické literatury po novinky světové i čes-
ké tvorby. Pro děti máme bohatou nabídku 
pohádek, dobrodružných knih a encyklope-
dií. A  milovníci časopisů si u  nás také při-
jdou na své!

Online katalog: nemáte čas přijít do 
knihovny? Nevadí! Prohlédněte si náš kata-
log online z pohodlí domova a zarezervujte 
si své oblíbené knihy. K dispozici máme také 
možnost půjčení e-knih pro moderní čtená-
ře, kteří preferují čtečky nebo tablety.

Knihovnické akce: pravidelně pořádá-
me akce pro děti i  dospělé. Dětská odpo-
ledne plná čtení a  tvoření, literární besedy 
s  autory, cestovatelské besedy, tvůrčí dílny 
a  mnohé další. Knihovna je ideálním mís-
tem, kde se můžete setkat s lidmi, kteří sdílí 
stejnou vášeň nejen pro knihy.

Studijní zóna: Potřebujete si najít infor-
mace, kopírovat, vytisknout nebo naskeno-
vat nějaký dokument? Nabízíme příjemné 
prostředí s  Wi-Fi připojením, kde můžete 
bez rušení pracovat. 

PROč NAVŠTěVOVAT  
NAŠi KNihOVNU?

Kromě obrovského množství knih a dal-
ších médií je naše knihovna místem, kde mů-
žete prožít příjemné chvíle, rozšířit své obzo-
ry a setkávat se s lidmi. Knihovna podporuje 
celoživotní vzdělávání a  rozvoj čtenářských 
dovedností u dětí i dospělých. A co je nejdůle-
žitější, služby knihovny jsou dostupné všem! 
Místní knihovna v Dobré je otevřená v něko-
lika dnech v týdnu a rádi vás přivítáme. Přijď-
te si půjčit knihu, připojte se k našim akcím 
nebo se jen tak zastavte na chvíli odpočinku. 
Vaše knihovna je tu pro vás!

Moc se těšíme na Vaši návštěvu

Bc. Petra Slováčková,  
ředitelka MK Dobrá  

OTEVŘENO MáME:
pondělí, úterý, čtvrtek 8.00 – 11, 

12 – 17.30 hod. a každou lichou so-
botu 8 – 11 hod. 

Knihy můžete také vrátit kdykoliv 
do biblioboxu před knihovnou.

Čtvrtá komunitní brigáda v Dobrosadu 
ve spolupráci s firmou Hyundai

Sobotní odpoledne 7. září patřilo již 4. 
brigádě v  Dobrosadu. Tentokráte ve spo-
lupráci se společností Hyundai Motor Ma-
nufacturing s. r. o. v rámci projektu Dobrý 
soused společně. Čekalo nás výborné po-
hoštění, které firma připravila, ale také milé 
úsměvy zaměstnanců, kteří se na brigádu 

přihlásili, jejich ochota k  práci a  také kus 
díla, které po sobě v Dobrosadu zanechali. 
Za to vše velké díky nejen jim, ale také všem 
občanům Dobré i  okolí, kteří nás (mnozí 
již opakovaně) ve zvelebování tohoto kous-
ku přírody neopouští! Velké díky také vám 
všem, kdo projekt podporujete, i  když se 
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z  různých důvodů brigád zúčastnit nemů-
žete. Společnosti Hyundai děkujeme také 
za zakoupení nářadí, které se při brigádách 
hojně užívá. 

V  rámci této brigády bylo slavnostně 
otevřeno WC Biocultus, které je inspiro-
váno skandinávskou technologií a  které 
naleznete ve spodní části sadu. WC bude 
zpřístupněno prozatím vždy během brigád 
a jiných akcí v Dobrosadu. 

Všechny, kdo by v tomto roce 2024 chtěli 
ještě naposledy přiložit ruku k dílu v dober-
ském sadu, srdečně zveme na poslední le-
tošní brigádu, tentokráte ve všední den, a to 
v úterý 15. 10. 2024 od 16 do 19 hodin. Je 
možné přijít kdykoli v tomto čase, děti jsou 
vítány. Na závěr se sejdeme u čerstvě uvaře-
ného kotlíkového buřtguláše. Těšíme se na 
vás. 

Děkujeme Komisi pro životní prostředí 
za pomoc s  organizací brigády (zvláště je-
jímu předsedovi Tomášovi Berkovi), panu 
místostarostovi Pavlu Peterkovi a paní mís-
tostarostce Ludmile Baranové za aktivní 
účast na brigádě a za jejich podporu našeho 
projektu. Díky patří také Barči Gryžboňové 
a Adélce Wawrzyczkové za program pro děti 
v průběhu celé brigády!

Za tým Dobrosadu  
Markéta Kozlová
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Poděkování HMMC
Doberčata si pořídila přívěs-

ný vozík a nový tee-pee stan díky 
projektu Dobrý Soused HMMC.

Hyundai Motor Manufactu-
ring Czech každoročně podporu-
je spolky a organizace z okolních 
obcí. V  tomto roce byl v  Dobré podpořen 
projekt skautského střediska Doberčata 
„Podpora skautských táborů Doberčat“. 
V rámci projektu byl zakoupen přívěsný vo-
zík a bavlněný stan tee-pee. Obzvlášť z pří-

věsného vozíku máme velkou ra-
dost, neboť se jedná o klíčové vy-
bavení k  dopravě táborového vy-
bavení z a na místo konání tábora. 
Vozík používáme na táboře každý 
den k  dovozu pitné vody. Využití 
samozřejmě najde i během roku.

Moc si této pomoci vážíme a  děkujeme 
společnosti HMMC za podporu. Děkujeme! 

Tým vedoucích.

ZE ŽIVOTA  
SKAUTSKÉHO STŘEDISKA DOBERČATA

Poděkování Moravskoslezskému kraji
Skauti z  Dobré děkují Mo-

ravskoslezskému kraji za pod-
poru letních táborů v  rámci 
projektu „Letní tábory Doberčat 2024“. 
Veškeré životní náklady rostou a  stejně je 
tomu v případě konání letních táborů. Díky 
finanční pomoci Moravskoslezského kra-
je jsme byli opět schopni zachovat výběr 

kvalitních potravin a  udržet 
vysokou úroveň táborového 
programu za přijatelnou cenu. 

Této pomoci si moc vážíme, stejně tak i po-
moci ostatních společností i  soukromníků, 
kteří nás ve skautské činnosti podporují.  
Děkujeme! 

Tým vedoucích
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Přespávačka Sýkorek s laser game
Je to tady! Naše dlouho očekávaná první 

přespávačka v letošním roce započala v pá-
tek 27. 9., když jsme se všichni setkali před 
naší farou.

Začali jsme tradičně pokřikem, a  poté 
jsme si šli zahrát krátkou seznamovací hru 
ve formě flašky, protože nám do oddílu při-
byly dvě nové členky. Dále jsme měli pro-
gram na téma „můj skautský vzor“. Násled-
ně to bylo volnější. Měli jsme na výběr ze tří 
aktivit a tenhle program trval až do večera.

Po všem tomhle jsme si vybalili spaní 
a  pustili si film. Pak už nezbývalo nic jiné-
ho než ulehnout do hajan a v klidu celou noc 
spát. To jsme ale ještě nevěděli, co se v tu noc 
stane...

„Vstávat děcka!“ - slova vedoucích, která 
nás probudila kolem dvou ráno. Řekli nám, 
že se máme do deseti minut připravit, oblék-
nout a  sbalit si batoh. Venku nám zavázali 
oči a rozdělili do skupinek. Každá skupinka 
nasedla do auta k jinému vedoucímu a ti nás 
rozvezli po okolí Dobré. Lučina, Baška, Ja-
novice a Sedliště. V autě nám předali papír 

s  instrukcemi, na kterém bylo mimo jiné 
napsáno: Dostaňte se zpátky na faru. V  tu 
chvíli jsme se všichni cítili úplně v háji, pro-
tože jsme od začátku neměli sebemenší tu-
šení, kde se nacházíme. Nakonec, přes celou 
noc únavné a kapku náročné cesty, jsme se 
všichni dostali zpátky na faru. 

Ráno jsme naštěstí vstávali až kolem 
jedenácti, a  tak jsme aspoň něco dospali. 
Následoval úklid a vaření oběda, poté odpo-
činek.

Po výborném obědě jsme se konečně 
vydali na slibované Laser game, které jsme 
dostali jako táborový dárek od vedoucích. 
Jeli jsme vlakem, a pak jsme šli chvíli pěšky. 
Jakmile jsme došli přímo tam, zapsali jsme 
se a šli jsme rovnou hrát :). Zpátky do Dobré 
jsme se dostali zase vlakem a tam už si nás 
vyzvedli rodiče. 

Bylo to skvělé a super zážitek. Jak noční 
hra tak Laser game. Všichni na to budeme 
dlouho vzpomínat a  pamatovat si všechny 
společné zážitky.

Lucka Beloritová

Petra Čaganová získala dvě zlaté medaile 
na Světových hasičských hrách v Dánsku

V  dánském Aalborgu se začátkem září 
konaly Světové hasičské hry, které se pořá-
dají jednou za dva roky. Česká výprava zde 
jela početně zastoupena, a  to včetně repre-
zentantky Petry Čaganové, která je učitel-
kou na naší základní škole v Dobré. 

Petra už se jednou Světových hasičských 
her zúčastnila v  roce 2022 v  portugalském 
Lisabonu, kde skončila na 4. místě. Petra 
podstoupila dlouhou a těžkou přípravu pod 
vedením svého přítele Michala Brousila, 
který se taktéž zúčastnil her a  obhájil titul 
Mistra světa v disciplíně TFA. 
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Prvním závodem, kterého se 
Petra zúčastnila, byl výběh do 
schodů, takzvaný „Stairrun“. Petra 
pojala běh jako přípravu a  test své 
připravenosti na hlavní disciplínu 
TFA. Ve své kategorii si doběhla pro 
zlatou medaili a v celkovém hodno-
cení napříč kategoriemi obsadila 4. 
místo o  pouhou 1 vteřinu za bron-
zovou medailí.

V  dalších dnech se konala krá-
lovská a hlavní disciplína Světových 
hasičských her, a  to závod v TFA – 
Nejtvrdší hasič přežije. Na závod-
níky čekaly čtyři obtížné úseky.  Na 
prvním úseku se roztahovaly hadice 
– dva proudy na vzdálenost 75 met-
rů, a následně se dvě hadice smota-
ly tak, aby se vlezly do boxu. Druhý 
úsek startoval disciplínou kaisser 
box, kdy se pomocí kladiva musí 
posunout závaží, následoval trans-
port 80 kg figuríny, protažení dvou 
kanystrů tunelem a  závěrečná tří 
metrová bariéra, která se překoná-
vá za pomocí lana. Na třetím úseku 
hasiče čekalo postavení žebříků, vynesení 
dvou 20 kg kettlebellů do 3. patra, vytažení 
27 kg zaváží, snesení kettlebellů a zapojení 
proudnice. Poslední úsek byl výběh do 15. 
patra. To vše museli hasiči absolvovat v pl-
ném zásahovém ustrojení s  dýchacím pří-
strojem na zádech. 

Petře se podařilo úspěšně jako jedné 
z  mála žen překonat všechny čtyři úseky 
a  vybojovala titul Mistryně světa ve své 
kategorií. O  náročnosti tratě vypovídá, že 
ani spoustě mužů se nepodařilo dokončit 
všechny čtyři úseky. 

Petru ale po návratu nečekal dlouhý od-
počinek, jelikož se ještě zúčastnila závodu 
v TFA v Bohuslavicích, kde svým vítězstvím 
utvrdila celkové vítězství v  sérii závodů 
a  stala se již počtvrté vítězkou Krajského 
poháru. Díky této výhře bude Petra opět re-
prezentovat Moravskoslezský kraj na Mist-
rovství České republiky, které se bude konat 
12. října 2024 v Brně. 

Velice gratulujeme k výsledkům ze Svě-
tových hasičských her a v Krajském poháru 
a přejeme mnoho štěstí na Mistrovství Čes-
ké republiky.
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Ze šachových polí

Šachisté Sokolu Dobrá  
se připravují na novou sezónu

Po letní pauze vyplněné účastmi 
našich hráčů na turnajích jednotlivců 
se naše družstva začínají připravovat 
na novou sezónu soutěží družstev.

Po loňském triumfálním tažení našeho 
„A“ družstva ve 2. lize, kde jsme ani jednou 
neokusili hořkost porážky, a poprvé v histo-
rii oddílu jsme postoupili do 1. ligy, nás čeká 
nová výzva. V konkurenci 12 týmů je naším 
cílem udržet soutěž i  pro další ročník, což 
znamená posílení stávajícího kádru o hráče, 
kteří mohou v našem týmu hostovat. 

Pro příští ročník se nadále budeme spo-
léhat na spolupráci či výpomoc šachistů 
z frýdeckého oddílu Interchess. A nejen to. 
V  rámci hostování bude na naší soupisce 
největší hvězdou na 1. šachovnici Štěpán 
Hrbek, který nám přislíbil pomoc ve dvou 
utkáních. Štěpán je 18letý talent hrající 
za extraligovou Zikudu Turnov, účastník 
loňského Mistrovství světa juniorů v  Me-
xiku (20. místo) a také letošního Mistrov-
ství republiky mužů v  Ostravě (9. místo). 
Další výpomoc formou hostování máme 
ale taktéž přislíbenou od mladých hráčů 

ze Slovenska. Konkrétně od Josefa 
Straky z  nedaleké Čierné hrající za 
oddíl Caissa Čadca, který za nás hrál 
již v  loňské sezóně a  taky od dvou 

mladých slovenských talentů Bély Jaka-
ba a  Vladimíra Bochníčky, kteří studují 
v Brně, což je pro nás výhodné, jelikož na 
jižní Moravu se v  novém ročníku podívá-
me celkem čtyřikrát. Dvakrát budeme hrát 
přímo v Brně a také zavítáme do Grygova 
a  Starého Města. V  jednom případě nás 
čeká daleký výjezd na Vysočinu, konkrétně 
do Chotěboře. Tam všude chceme dát vě-
dět o novém oddílu na prvoligové šachové 
mapě. A taky se budeme těšit na soupeře, 
kteří v průběhu prvoligových bojů zavítají 
do naší krásné hrací místnosti v  hasičské 
zbrojnici.

Naše „B“ rezerva bude v krajské soutě-
ži obhajovat pěkné druhé místo. Věříme, že 
náš tým posilněný o  hosty, konkrétně Klá-
rou Zemkovou z Interchessu a Honzou Ma-
cíčkem z Dobratic, budou opět hrát o umís-
tění na medailových stupních.

V uplynulých dvou sezónách naše „Céč-
ko“ získalo primát Okresního přeborníka. 
Pro nadcházející sezónu je tedy úkolem to-
hoto družstva pokusit se obhájit tento titul 
do třetice. Také „D“ družstvo neztrácí chuť 
a  motivaci poměřit síly s  ostatními celky 
okresního přeboru.

Popřejme tedy naším týmům v nové se-
zóně hodně zdaru a dobrých výsledků. 
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Pěkný úspěch Pavla Keprta v Olomouci
O největší úspěch hráče našeho oddílu 

v turnajích jednotlivců se postaral v srpnu 
Pavel Keprt. Na šachovém turnaji Olo-
moucké šachové léto se v kategorii seniorů 
nad 65 let, které zároveň bylo otevřeným 
mistrovstvím České republiky této katego-
rie umístil v  konkurenci 91 hráčů na pře-
krásném šestém místě. 

Turnaj se hrál v  olomouckém hotelu 
Flóra po dobu osmi dnů na 9 kol a  Pavel 
byl od prvního až do šestého kola překva-
pivě na čele turnaje, i když jeho ratingové 
nasazení v turnaji bylo až kolem 20. místa. 
V  sedmém kole však prohra s  budoucím 
mistrem republiky FIDE mistrem V. Sejko-
rou Pavla přibrzdila, ale následně remíza 

v 8. kole mu stále dávala naději minimálně 
na 2. místo v turnaji. Jen potřeboval v po-
sledním kole zvítězit. Pavel bojoval a  do-
stal se v tomto utkání do vítězné koncovky 
s převahou dvou pěšců. Bohužel, možná již 
únava z osmidenního klání si patrně vybra-
la svou daň a Pavel v rozhodujícím momen-
tu zvolil variantu, která vedla jen k remíze. 
Ztraceným půlbodem se musel rozloučit 
s druhým místem, ale i 6. místo s nejlepším 
koeficientem v turnaji je ohromným úspě-
chem. Gratulujeme!

Přijďte se podívat na zápasy soutěží 
družstev! Hraje se v  dané dny v  naší klu-
bovně v  hasičské zbrojnici od 9:00 hod 
(resp. 1. liga od 10:00 hod)

Za Šachový oddíl Sokol Dobrá, Otmar Carbol

Rozpis všech našich zápasů v nové sezóně:
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Turnaj v plážovém volejbale
V sobotu 10. 8. 2024 se uskutečnil další 

ročník turnaje v  plážovém volejbale smíše-
ných družstev, kterého se zúčastnilo 6 týmů. 

Turnaj se letos opět uskutečnil na písko-
vém hřišti v Raškovicích U Bobra. 

Slunečné letní počasí, jakoby objedna-
né speciálně pro tuto akci, vytvořilo ideální 
podmínky pro sportovní klání pod širým 
nebem. Turnaj probíhal herním systémem 
„každý s  každým“, takže každý tým měl 
možnost se utkat s ostatními a poměřit síly 
se všemi hráči.

Nejlepším týmem turnaje se stal tým 
„KATOM“, který předvedl bezchybnou 
souhru a dokázal ovládnout všechny klíčové 
zápasy. Druhé místo si vybojoval tým „Ka-
čabar“, který také podával skvělé výkony 
a do poslední chvíle bojoval o prvenství. Na 
třetím místě se umístil tým „MSK“. 

Ještě jednou všem děkujeme nejen za vy-
dařenou akci, ale i za společně strávený čas 
a již teď se těšíme na další ročník.

Za sportovní komisi obce Dobrá,  
Tomáš Zmija
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Díky společnému úsilí všech, kdo chodí na
brigády, se Dobrosad proměňuje pod

rukama. Z neprostupné džungle se stává
upravený prostor, který láká k návštěvě .

Pořád je ale co dě lat, třeba připravit sad
na zimu. Pokud máte chuť přiložit ruku 
k dílu a přitom potkat známé i neznámé

sousedy, přijďte do Dobrosadu 
na poslední letošní brigádu! 

S sebou vhodné oblečení. Rukavice 
a drobné občerstvení bude zajištěno. 

Po práci bude připraveno teplé občerstvení.

15. ŘÍJNA 2024
V ÚTERÝ

OD 16 DO 19 HODIN
SRAZ V SADU NA VRCHÁCH

N 49°40.72372'  E 18° 25.21465'

DĚKUJEME ZA POMOC A PODPORU!

Komise pro životní prostředí při Radě obce Dobrá zve na akci 
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SBÍRKA TEXTILU PRO CHARITU 
 

Komise pro rodinu a občanské záležitosti při radě Obce Dobrá 
 

vyhlašuje charitativní sbírku oblečení a dalších potřeb do domácnosti pro 
Diakonii Broumov. 

Máte doma starší nebo nepotřebné oblečení a nevíte co s ním? 
Nevyhazujte ho! Dejte mu šanci na druhý život. 

 
Co můžete darovat? 

 
Věci zachovalé, čisté a nepoškozené, s funkčními zipy. 
Oděvy – pánské, dámské , dětské – letní i zimní a oděvní doplňky. 
Obuv – páry svázané gumičkou 
Bytový textil - lůžkoviny, prostěradla, ručníky, utěrky, záclony, látky. 
Vatované a péřové přikrývky, polštáře a deky. 
Kabelky, kufry a batohy bez poškození. 
Prosíme vše zabalené v igelitových pytlích. 
 
Dále můžete věnovat: 
 
Menší elektrospotřebiče 
Hygienické potřeby, drogistické zboží 
Časopisy, noviny a knihy. 
Tyto potřeby zabalené v krabicích s popisem. 

 
Sbírka proběhne: 

 
Za Obecním úřadem 

u garáží v 
 

Pátek     25. 10. 2024      14 – 17:30 hod. 
 

Sobota   26. 10. 2024        8 – 11 hod. 
 
                                                                                Všem dárcům děkujeme. 
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Stalo Se před 30 lety (vyjímáme z kroniky a novin roku 1994)
V knihovně byla uspořádána výstava fotografií, kreseb a pohlednic Dobré.
Na návštěvu přijelo 36 dětí z Polska zazpívat v kostele s naší kapelou Radost.
Rada obce uspořádala sbírku šatů a peněz pro válkou postiženou Jugoslávii.
V místě lávky a brodu přes řeku byl v lednu smontován a zjara dán do užívání
železný most pro auta i pěší, a to přes nevoli a protesty některých občanů
bydlících u cesty, kteří se právem obávali zvýšeného provozu.
Z Běloruska přijelo na ozdravný pobyt 13 dětí postižených výbuchem jaderné elektrárny před
8 lety v ukrajinském Černobylu. Byly ubytovány v rodinách a mnohým se nechtělo zpět domů.
Od března je v Dobré zrušeno vysílání rozhlasu po drátě (zavedené před 34 lety, v roce 1960).
Stanislav Romanidis otevřel 6. května prodejnu potravin v budově bývalého národního výboru. 
Přes Dobrou jezdí nové eko–autobusy poháněné plynem — jsou světle zelené barvy.
Lékaři na vlastní náklady provedli celkovou modernizaci zařízení, ordinací a čekáren. Místnosti
dostaly nový, příjemný  vzhled, podlahy v přípravnách a ordinacích antistatický povrch,
Nalevo od restaurace Obecník a č.p. 83 vyrostla nevelká prosklená prodejna automobilů AutoFord. 
V poslední červnový den se spolu s kapelou Radost Antonína Hradílka rozloučili žáci naší školy
dopoledním koncertem před obecním úřadem.
Teploty vystupují nad 30 °C, 30. července dokonce až na 36 °C a slunce spaluje trávu i stromy.
Do polského Těšína jezdí v soboty a středy lidé nakupovat „ve velkém“. Vlaky a autobusy nestačí.
Za letních veder je opravována vozovka v centru obce. Kronika o tom píše: „Je v dezolátním stavu,
v některých místech je nutno se děr v asfaltu — hlavně při jízdě na kole — vyhýbat. Není doprava
po silnici snadná. Denně se tudy ženou stovky kamiónů, náklaďáků plných piva z Nošovic, vleky,
tisíce osobních automobilů a tak není divu, že cesta trpí. Úsek přes Dobrou je bezesporu nejhorším
na mezinárodním spoji mezi Brnem a Krakovem a kromě ostudy nám přináší jen nepříjemnosti
a nebezpečí, neboť přejít silnici z jedné na druhou stranu ve středu nebo v sobotu, kdy jezdí šňůry
aut do Těšína za nákupy na „burzu“, je téměř nemožné.“
Dosavadní dřevěné sloupy elektrického vedení kolem hlavní silnice a směrem na Nošovice byly
nahrazeny novými, betonovými. V centru obce je elektrické vedení svedeno do země.
K novým obchodům a službám patří už i prodejna automobilů a znovu je zprovozněn sklad uhlí.
V Ostravě je ukončena jeho těžba započatá před 212 lety; Ostrava už není „hornické město“.
Větrný vír v Hliníku rozmetal 23. července slámu z políčka na střechy a zahrady domků. 
Pod podmínkou, že se nebude rozšiřovat NATO dále na východ, stáhlo Rusko všechna vojska
bývalého Sovětského svazu z bývalého tzv. východního Německa. Mluví se o konci „studené války“.
Byl slavnostně otevřen tunel pod lamanšským průlivem mezi Evropou a Velkou Británií.
V největším pivovaru v Česku, v Nošovicích, je uvedena do provozu nová varna, v níž se uvaří
ročně 2 milióny hektolitrů piva.
Utečenecký tábor pod Prašivou na místě vojenských kasáren byl otevřen 11. října pro prvních 200
uprchlíků z Jugoslávie. Tábor je jedním ze čtyř, které jsou v České republice a leží nejvýchodněji. 
V Bistru u Klimků se prodává barevná mapa obce s přehledem všech čísel popisných. 
Od října se vytápí škola, školka, ale i třeba pekárna a domy ve středu obce plynem.
„Za“ kinem vyrostla během 4 měsíců nová benzínová čerpací stanice.
Skončila výroba ve strojírenském závodě se stoletou tradicí — Mostárně ve Frýdku–Lipině.
V den 76. výročí památného shromáždění 3. listopadu 1918 byla ve středu obce znovuodhalena
bysta prvního prezidenta Tomáše G. Masaryka. Připravil Rostislav Vojkovský, kronikář

příspěvky do Doberských listů qxp_Sestava 1  7.10.24  10:12  Stránka 196
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Inzerce



- 46 -

VYBERTE SI SVŮJ

Akce platí pro nové zákazníky při objednávce do 30. 11. 2024

Nordic 5G

60 Mb/s

390Kč
měs.

Nordic Optika

1 Gb/s
295Kč

měs.
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Portafl ex s.r.o., Poděbradova 3267/97A, 702 00 Ostrava
telefon:  +420 599 524 128
mobil:  +420 775 883 544, 734 216 870
e-mail: obchod@portafl ex.cz

www.portafl ex-polykarbonaty.cz 

Polykarbonátové desky jsou ideálním řešením pro prosvětlení střech a stěn s širokým uplatněním ve všech oblastech 
staveb, a to jak pro průmyslové, tak bytové využití (např. zastřešení pergol, balkónů, sportovišť, bazénů, a zastávek MHD). 
Polykarbonátové desky se dělí do tří typů - komůrkové, plné a trapézové. V našem skladu máme k dispozici širokou škálu 
barevných provedení desek v různých tloušťkách. K montáži patří různé typy hliníkových profi lů. Materiál si u nás můžete 
zakoupit, a navíc nabízíme také montáž.

PRODEJ A MONTÁŽ POLYKARBONÁTOVÝCH DESEK
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Prověřte po povodních kvalitu vody ve studni! 
Mimořádně s 20% slevou

Ostrava 7. 10. 2024 – Po odeznění 
povodňové situace odborníci z  vodáren-
ských laboratoří společnosti Vodotech 
důrazně doporučují pečlivou, a  přede-
vším odbornou kontrolu studní. Během 
záplav dochází k  průniku znečištěné vody 
do studní a rovněž samotný zdroj podzem-
ní vody je většinou silně kontaminován. 
S ohledem na mimořádnou situaci připra-
vila společnost pro zákazníky speciální na-
bídku, kdy nabízí laboratorní rozbory vody 
ze studní s 20% slevou.

Detailní informace naleznete na  
www.vodotech.cz, domluvit se můžete 
na +420 556 621 633 nebo laboratoře 
kontaktovat prostřednictvím e-mailu  
laborator@vodotech.cz

Kontakt: Pavla Veselá
Vodotech, spol. s r.o.

Centrální akreditovaná laboratoř, 
Slavníkovců 571/21,  

709 00 Ostrava – Mariánské Hory
Telefon: 595 694 335, 702 154 771  

pavla.vesela@vodotech.cz
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OBECNÍ ÚŘAD DOBRÁ – TELEFONNÍ SEZNAM
558 412 300 Ing. Jiří Carbol, starosta
558 412 312   Pavel Peterek, 1. místostarosta
558 412 301 Ing. Ludmila Baranová, 2. místostarostka

558 412 308 Martina Nytrová, vedoucí správního odboru
558 412 311 Marcela Krestová, referent správního odboru, sekretariát,
  podatelna, ověřování, CZECH Point
558 412 307 Radka Mohylová, referent správního odboru, matrika, 
  ohlašovna, ověřování, objednávky služeb, CZECH Point

558 412 305 Marcela Kolková, vedoucí finančního odboru, účetní
558 412 306 Jana Kolářová, referent finančního odboru,
  místní poplatky, povolení průjezdu přes most

558 412 303 Jaroslava Frischtoková, vedoucí stavebního úřadu
558 412 302 Alena Alexová, referent stavebního úřadu
558 412 310 Jarmila Lisníková, referent stavebního úřadu   
558 412 304 Markéta Řízková, referent životního prostředí, silniční  
  správní úřad, kácení dřevin, investiční referent

558 412 309 Ing. Tomáš Chýlek, vedoucí odboru správy
736 614 720  majetku a investic
---------------
739 705 945 přehrávání hlášení místního rozhlasu 
---------------
558 412 313 Zdravá výživa, Taťána Jursová

Otevírací doba sběrného dvora v Dobré
Pondělí    8.00 - 12.00 hodin
Středa  13.00 - 17.00 hodin
Pátek 13.00 - 17.00 hodin
Sobota   8.00 - 12.00 hodin

Správce sběrného dvora:
739 630 870 Evžen Lisník

Zpravodaj Obecního úřadu Dobrá, tel.: 558 641 491-2; fax: 558 641 202; oudobra@dobra.cz.
Pravidelný výtisk – Registrace DL. č.E 12337. Výtisk zdarma.

Za příspěvky a za texty v inzerci vydavatel neodpovídá.
Sazba a tisk © Tiskárna KLEINwäCHTER holding s.r.o. Uzávěrka dalšího čísla: uvnitř listů.

Dovoz a odvoz kontejneru na bioodpad:
739 381 380 Zdeněk Friedel

Správce multifunkčního hřiště:    605 887 443    Jana Chobotová



Brigáda v Dobrosadu



Výstava zahrádkářů


